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Dissabte més d’un miler de per-
sones van unir el Tram Besòs i el
Tram Baix. Ho van fer a peu amb
una marxa de dues capçaleres que
van sortir de Francesc Macià i de
les Glòries, a Barcelona, per con-
fluir a la plaça Verdaguer. Ben
aviat esperen que aquest trajecte
es pugui fer amb tramvia. 

Unes 1.200 persones, segons
xifres de la Guàrdia Urbana de
Barcelona i els organitzadors, van
prendre part així en la primera
gran mobilització convocada per
la plataforma Units pel Tram , que
reclama la unió del Tram Baix i el
Tram Besòs per la Diagonal i
agrupa associacions de veïns, pla-
taformes, col·lectius i sindicats de
tota l’àrea metropolitana. La par-
tida de 400.000 euros per re-
dactar el projecte d’unió entre les

dues línies ha caigut dels pressu-
postos de l’Ajuntament barcelo-
ní i el govern d’Ada Colau justifi-
ca el fre al projecte per la manca
de suport de la resta de grups mu-
nicipals.

Units pel Tram, però, no tira
la tovallola i compta amb el suport
veïnal del Barcelonès Nord, que
veu en l’enllaç dels tramvies un be-
nefici per a l’àrea metropolitana.

MEDI AMBIENT I ACCESSIBILITAT
La Confederació d’Associacions
Veïnals de Catalunya (Confavc) ha
convertit aquesta reclamació en
un cavall de batalla i a la comar-
ca ha trobat el suport de la Fede-
ració d’Associacions de Veïns de
Badalona (Favb) o de l’Associació
de Veïns de Sant Joan Baptista de
Sant Adrià, entre d’altres. “Fins
ara el debat s’ha abordat des de
Barcelona però és una qüestió me-
tropolitana”, defensa el president
de la Confavc, Jordi Giró. 

La connexió dels tramvies per

la Diagonal permetria unir el
Barcelonès amb el Baix Llobregat
i els impulsors de la demanda hi
veuen diversos beneficis. “Supo-
saria un benefici mediambiental
molt evident perquè es reduiria
l’ús del vehicle privat. A més, sig-
nificaria que la gent del Baix ho
tingués més fàcil per venir aquí i
sortiríem guanyant econòmica-
ment”, argumenta el president de
la Favb, Julio Molina. “També hi
ha factors molt evidents com l’es-
talvi de temps que suposaria per
als usuaris així com la millor ac-
cessibilitat al transport”, afegeix
Giró. En aquest sentit, part del
col·lectiu de persones amb diver-
sitat funcional s’ha fet seva la
reivindicació, ja que fer servir  al
Tram no requereixi pujar ni bai-
xar escales.

Per la seva banda, el president
de l’Associació de Veïns de Sant
Joan Baptista també en defensa
els beneficis i assenyala com a
exemple la connexió entre els

camps universitaris que la uni-
versitat Politècnica de Catalunya
(UPC) té a la Zona Universitària
i al Besòs.

SUPORT POLÍTIC
A banda de comptar amb un am-
pli suport veïnal, a la manifesta-
ció de dissabte també hi van fer
acte de presència diversos repre-
sentants polítics, com l’alcaldes-
sa de Badalona, Dolors Sabater,
així com membres d’ERC, PSC o
els comuns de tota l’àrea metro-
politana. “Valorem molt positi-
vament la manifestació, que va
servir per demanar la fi del blo-
queig polític que viu el projecte”,
explica el portaveu d’Units pel
Tram, Humbert Blanco. 

Un cop feta la mobilització, ara
la plataforma vol iniciar conver-
ses amb partits polítics per in-
tentar eixamplar el múscul de la
reivindicació. Per a Blanco, unir
els 4 kilòmetres que separen el
Besòs del Llobregat serviria per

“revitalitzar” els municipis per on
passi el tramvia i assegura que el
projecte permetria reorganitzar
les línies d’autobús que passen
per la Diagonal per fer-les més
efectives.

REVISAR LA CONCESSIÓ
A la llista de millores que supo-
saria el projecte segons Units pel
Tram, encara n’hi ha una altra: re-
visar la naturalesa privada de la
concessió del transport.

Ara la concessionària del servei
és l’empresa privada Tram –pre-
sidida per l’exconseller Felip
Puig– i el contracte d’adjudicació
caduca el 2032. Blanco i la resta
de fonts favorables a la unió del
tramvia consultades per Línia
Nord defensen que la connexió
per la Diagonal podria obrir la
porta a la possibilitat que el tram-
via fos explotat per l’administra-
ció pública. “Si es fa, s’hauria de
revisar la concessió”, defensa el
portaveu d’Units pel Tram.

Per un tramvia metropolità
» Més d’un miler de persones es manifesten per reclamar la unió dels tramvies per la Diagonal
» Les associacions veïnals defensen que tindria beneficis socials, de mobilitat i mediambientals

La manifestació va aplegar més d’un miler de persones (esquerra) i va comptar amb una comitiva badalonina de la qual va prendre part Dolors Sabater (dreta). Foto: @genisbarrera i FAVB

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD
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Parlen els
veïns

Marta
“Crec que sí, per-
què hi ha alguns
trams entre les dues
línies de tramvia en
els quals trobo que
falta transport pú-
blic, perquè tampoc

hi ha busos. Confio que els experts facin
bé la seva feina i que busquin la forma per
fer-ho possible.”

Oleguer
“I tant. És un mitjà
de transport públic
net, ràpid i nou i
trobo que és absurd
i il·lògic que els dos
extrems no estiguin
units. Molta gent

considera que això afectaria el trànsit, però
crec que ajudaria a rebaixar els nivells de
contaminació que hi ha a la ciutat.”

Cristian
“Sí, perquè penso
que és una xarxa de
transport dividida i
permetria que mol-
ta gent que s’ha de
moure d’un extrem
a l’altre de la co-

marca tingués una alternativa més. A més,
ajudaria a resoldre els col·lapses del
trànsit en les hores punta.”

Laura
“Hi estic d’acord,
crec que és una xim-
pleria que hi hagi
un tros de tram a
cada punta de la
Diagonal i un altre,
al mig, sense tram-

via. Si ho fan bé no dificultaria el trànsit,
encara que es traguessin carrils, però ha
de ser un bon projecte i ben senyalitzat.”

Creus que s’hauria d’unir el tramvia per la Diagonal de Barcelona?
per Toni Enguix

Aire fresc

per Estanis Alcover i Martí

Ciutat i perifèria
Barcelona està treballant per tenir un fu-
tur més sostenible i pensat per al ciuta-
dà. El futur de la gran Barcelona no pot
ser pas diferent. L'Àrea Metropolitana tre-
balla en l'elaboració del pla urbanístic de
la conurbació gairebé sense sòl per ex-
pandir-se i tenen escrit que les xemene-
ies de Sant Adrià, la Zona Franca i la lle-
ra del Llobregat protagonitzaran la trans-
formació que ara s’elabora. Certament,
els 36 municipis de la Barcelona metro-
politana amb prou feines tenen sòl per
créixer un 3%; en les tres últimes dèca-
des han consumit el 30% del sòl rural que
disposaven. És ben clar, doncs, que el fu-
tur implica reformar o morir. 

Un dels patrons de canvi que regeix
el nou planejament  tant a Badalona com
a Barcelona és el de la mobilitat. En els
últims 30 anys s'han construït moltes in-
fraestructures que han generat el crei-
xement de l'àrea metropoli-
tana, fins i tot ens ha portat a
créixer per créixer, el que en
part va ser l'origen de la bom-
bolla dels anys passats; com
s’ha entès bé al cap i casal i a
Badalona, ara ens cal adaptar
aquestes infraestructures a la
mobilitat actual i el repte és desenvolu-
par l'àrea metropolitana sense creixement
físic. I no és gens fàcil.

Si no es fa res, diuen que cap a l’any
2050, les ciutats de l’entorn barceloní re-
presentaran el 70% de la població de Ca-
talunya. Centenars de milers de persones
s’han traslladat les darreres dècades a la
nostra àrea urbana per raons econòmi-
ques i a la recerca d'una vida millor. La
crisi ha frenat aquest creixement i, ves per
on, ofereix oportunitats. El futur de Ba-
dalona, conseqüència del de l’Àrea Me-
tropolitana depèn, en bona mesura, de la
forma en què la ciutat i el seu govern lo-
cal afronti les transformacions urbanes
dels anys vinents.

Badalona, com tots els territoris de la

perifèria que van créixer en els marges del
principal centre urbà de Catalunya, co-
neix en primera persona les asimetries del
creixement urbà i és, en molts sentits, ter-
ritori de frontera: frontera visible i invi-
sible; frontera econòmica, social, cultu-
ral, ètnica i religiosa, que marca els límits
de l'arribada del Govern autonòmic i del
Dret a la Ciutat, és a dir, l’eina per fer efec-
tius la resta de drets socials, la via perquè
els ciutadans s'apoderin de la ciutat, que
ha de ser inclusiva i solidària, o com una
perspectiva holística dels drets humans.

He parlat de perifèria i a Badalona
aquest mot no ens agrada i per tant abans
d'entrar de ple en el fons d’aquest article
em sembla oportú establir el significat del
terme perifèria, determinant el seu origen
etimològic. Emana del grec "peripheria",
compost per les següents parts: el prefix
"peri-", que pot traduir-se com "al voltant".;

la forma verbal "phero", que és sinònim de
portar; i el sufix "-ia", que és equivalent a
"acció" o "qualitat". Segueixo:

Dècades d'hegemonia d'un paradig-
ma social i econòmic excloent van apro-
fundir la fragmentació social a l’Àrea Me-
tropolitana, que va passar de ser associada
al desenvolupament industrial, l'ascens
social dels sectors populars i l'organitza-
ció política obrera, a ser vista com a es-
pai de segregació, marcat per l'emergència
de guetos i la virulència urbana.

No obstant això, ciutats com Badalona
juguen avui un paper clau per al futur de
la metròpolis i per al desenvolupament
de territoris inclusius i cohesionats. Di-
uen els urbanismes que les perifèries es
redefineixen avui com territoris d'opor-

tunitat per reduir la fragmentació urba-
na i generar noves formes de governan-
ça metropolitana que responguin a la
complexitat de l’exercici democràtic en les
ciutats del segle XXI. Sobre el paper, per-
què realment cal definir criteris i fórmules.

És imprescindible introduir una nova
perspectiva política sobre la forma de "fer
ciutat", que obligaria a replantejar els lí-
mits dels processos d'urbanització. La pe-
rifèria, no només com a espai, sinó tam-
bé com a concepte, vol dir que una ciu-
tat mai està construïda per endavant i mai
acaba de construir-se i que, per tant, el sig-
nificat del Dret a la Ciutat ha de ser per-
manentment redefinit i ampliat en fun-
ció de les noves demandes socials.

L’Ajuntament badaloní té molta fei-
na al davant, que podrà fer millor si con-
tinua donant la veu als ciutadans, sense
complexos. Badalona està marcada, afor-

tunadament, per la forta pre-
sència de joves. Són els i les
joves dels barris perifèrics
els que més pateixen, de ma-
nera quotidiana, diferents
formes de discriminació per
la seva condició social, el seu
origen o la seva religió. Són

ells, també, els que paguen primer les con-
seqüències dels ajustos econòmics que
porten a la falta d'ocupació i oportunitats.
És sobre ells de qui parlem, quan parlem
del futur de la ciutat. Per tant, insisteixo,
hem de fer-los partícips avui de la cons-
trucció de la “seva” ciutat com a com-
plement del qual es dibuixi des de l’Àrea
Metropolitana de la qual formem part. 

Escrivia abans que el futur de Bada-
lona, conseqüència del de l’Àrea Metro-
politana depèn de la forma en què la ciu-
tat i el seu govern local afronti les trans-
formacions urbanes dels pròxims anys.
I també per promoure la participació po-
lítica dels joves i la seva inserció en la vida
pública perquè ens exigeixin cada dia una
ciutat millor, digna de ser viscuda.

“Hem de fer els joves partícips de la 
construcció de la seva ciutat; és sobre 

ells de qui parlem quan parlem del futur”

Els semàfors

Núria Parlon
Santa Coloma acollirà un equipament

públic pioner a l’estat espanyol centrat
en l’economia i l’ocupació des d’una

perspectiva feminista i també en la lluita
contra la violència masclista. Un petit
pas cap a una societat més igualitària.

pàgina 12

Tiana Negra
El festival de novel·la negra en català,

amb el seu director Sebastià Bennasar al
capdavant, ha aprovat amb nota la seva

sisena edició. Un miler de persones i 217
llibres venuts evidencien el bon moment

d’aquest gènere literari a Catalunya.
pàgina 17

CF Badalona
Encara no cal encendre les alarmes però
el club badaloní arrossega una mala di-

nàmica de resultats que l’ha situat més a
prop del descens que de la zona alta. La
primera possibilitat de capgirar la ten-

dència serà diumenge contra el Sabadell.
pàgina 20
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El + llegit                                 línianord.cat
Acomiadaments massius a la 
macrodiscoteca del Port Fòrum1
54 propostes als pressupostos 
participatius de Montgat2
Més càmeres a Tiana per evitar 
robatoris a les urbanitzacions3
L'Snatts Sant Adrià, a la Copa: 
més que un partit de bàsquet4
La farmàcia de l'oblit5

per Francisco J. RodríguezLes millors
perles

Puigdemont viatja a Dinamarca, la Catalunya del nord 
d’Europa –que diria Artur Mas–, per participar en un debat 
a la Universitat de Copenhague. La justícia espanyola 

es fa l’orni i els guionistes de ‘Tom i Jerry’ estudien un revivalde 
la sèrie inspirant-se en la partida que mantenen una part i l’altra.

Cristiano ‘Narcís’ Ronaldo va fer servir en ple partit el mòbil
del metge del Madrid per mirar-se després d’haver rebut
un cop a la cara que el va fer sagnar. Una vintena de guàr-

dies de seguretat van suar de valent per contenir un José Anto-
nio Camacho fora de sí que cridava que no era tan greu. 

Catalunya en Comú critica la poca paritat de la Mesa del Parla-
ment alhora que proposa Joan Josep Nuet –un home–com a
candidat a formar-ne part. No volem posar en dubte les 

crítiques dels comuns: potser Nuet s’ha fet passar per una dona 
i Domènech encara no se n’ha adonat. #ElBecariComunero.

Rajoy podrà explicar als seus néts que va viatjar en un AVE
nou que va ser avançat per un tren de Rodalies. Ha passat
durant el viatge inaugural de la línia Madrid-Castelló, que

ha arribat tard per una avaria. El mateix Rajoy, que ha viscut in-
cidents a transports per aire i terra, ha assessorat els tècnics.

Juan Ignacio Zoido, ministre de l’Interior, ha fet pública la factura
de Piolín a Catalunya. 87 milions per un operatiu de missatge-
ria –els seus integrants van ‘repartir’ de valent–que va fer la vol-

ta al món. Inés Arrimadas s’indigna i critica que els diners s’haurien
d’haver dedicat a educació no doctrinària. 

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Les claus

Si Ciudadanos va ser el partit més
votat a les eleccions del 21-D, se
n’ha de treure una lliçó: va saber
transmetre un relat a conveniència
dels seus interessos. Com ho po-
dem canviar? Canviant les frases
de propaganda per convèncer,
amb idees força per part del nostre
bàndol. Per exemple, la contro-
vertida frase “Espanya ens roba”.
Els que se senten espanyols es po-
den sentir ofesos, no? En canvi, si
es diu “El govern del PP ens mal-
tracta econòmicament” ja només
es poden sentir interpel·lats els del
PP. Així s’aconsegueix reduir el
nombre de contraris a les tesis in-
dependentistes. Cal posar molt
èmfasi, per allò dels passaports per
anar i venir a Espanya, que la na-
cionalitat espanyola no la perdrà
ningú a no ser que s’hi renunciï
expressament. Reblar el clau en
què no hi ha una supremacia, re-
butjant la polèmica identitària.
Són catalans de ple dret tots
aquells que viuen i treballen a Ca-
talunya (si tenen “papers”, que n’hi
ha molts que per això no ho poden
ser), de fa vuit generacions i tin-
guin vuit cognoms catalans o ha-
gin vingut fa poc.

Es diu que hi ha qui vota per
sentiments i qui ho fa per les vís-
ceres, uns a favor de... i altres en
contra de..., però si es fa un estudi
sociològic de qui vota qui, serà
convenient analitzar a qui i a on
cal enviar el missatge. Per això cal
obrir un procés constituent, per
deixar clar tot això. Per fer una
proposta d’ingressos amb impos-
tos i de com repartir-los i una pro-
posta de despeses i inversions. No
hi ha color entre la realitat actual,
que vivim i patim, i la del futur.
Vinga, tots a picar pedra!

Canviar el relat
per Jordi Lleal 

El model més sostenible
per Sergi Villena

L'excel·lent ratxa del Barça no ha
alterat un pla que s'havia pror-
rogat des del mercat d'estiu: re-
forçar l'equip amb Coutinho. A
aquesta incorporació il·lusionant
hi hem d'afegir la del colombià
Yerry Mina, que ha arribat abans
d'hora (estava aparaulat per a la
temporada vinent) forçat per la
sortida de Mascherano.

Dos fitxatges de prestigi en
aquest mercat d'hivern. El bra-
siler suposa una inversió molt
alta, producte de la inflació en el
mercat futbolístic; i Mina com a
aposta de futur, a un
preu força assequi-
ble tenint en comp-
te les xifres que s'es-
tan movent engua-
ny. Són dues mane-
res, totalment com-
plementàries i al-
hora necessàries, de
consolidar l'estructura de la plan-
tilla. També responen a una es-
tratègia de màrqueting interna-
cional: Coutinho reobre la via
brasilera, que amb la marxa de
Neymar havia quedat afeblida; i
el gegant colombià enceta una re-
lació amb el país cafeter, inèdita
fins ara, i es converteix en el pri-
mer jugador d'aquell país que
vestirà la samarreta blaugrana.

Tots dos s'haurien de sumar
a un model en què els joves del
planter tornessin a tenir el pro-
tagonisme dels Xavi, Iniesta o
Busquets del passat recent. L'en-
cariment de preus cada vegada es

fa més palès, i el Barça ha de co-
brir-se les espatlles amb futbo-
listes de primer ordre, i treballar
simultàniament amb totes les for-
ces per produir jugadors de casa
sense cost econòmic. Si no es fa
així, arribarà un moment en què
no podrà competir amb econo-
mies emergents en el món fut-
bolístic (cas actual dels magnats
que dirigeixen clubs com PSG o
City), i aleshores és quan pot veu-
re amenaçada la seva freqüent
supremacia de les últimes dèca-
des en el panorama mundial.

Els experts parlen d'una for-
nada actual amb gran futur en les
categories juvenils. Noms com
els d'Abel Ruiz o Sergio Gómez,
sumats a d'altres més coneguts
com Aleñá o Cucurella, truquen
a les portes del primer equip per
qualitat i compromís amb el
model del club. Cal aprofitar-ho,
evitant que marxin. La fórmula
hauria de ser la que històrica-
ment millors rèdits ha propor-
cionat: un nucli de jugadors for-
mats a La Masia complementat
amb les estrelles foranes que
han estat fitxades amb l'objectiu
de marcar diferències.

Un nucli de jugadors
formats a La Masia combinat
amb les estrelles foranes que

han de marcar diferències

Vist al Twitter

#ElMaleterDeZoido #FavoritaAlsOscar #FornRenuncia

@oscarcatradio: Zoido dient que vigilen
que Puigdemont no vingui en ultralleuger o
amagat en un maleter. El surrealisme deixarà
sense feina els guionistes del Polònia.

@PepPrieto: “La forma del agua”, favorita als
Oscar amb 13 nominacions. La seva victòria
seria un necessari reconeixement al seu di-
rector, que firma la seva obra més arriscada.

@marionaisern: Joaquim Forn renuncia a
la seva acta de diputat. El màxim respecte
per una persona honrada i que mai no
hauria d’haver entrat a la presó.

Els semàfors



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com
| 6 línianord.cat 25 gener 2018

El 6 d’octubre, trasbalsats per l’im-
pacte de l’1-O, érem a can Boter re-
presentants de Junts per Tiana i la
CUP. Entre ells, el nucli de l’aparell
logístic del referèndum a Tiana, que
havia lluitat contra el govern espanyol
i contra el govern de Tiana. La unió
davant l’adversitat va fer que co-
mencéssim un temps curt de reflexió
per transportar l’esperit de l’1-O al
govern municipal. La CUP va fer un
exercici de generositat avenint-se a
governar amb el PDeCAT si era pos-
sible un nou govern fort. Les dèries
de partit quedaven en segon pla per
treballar un objectiu comú: Tiana i els
tianencs. 

D’aquella reunió, més romàntica
que operativa, en va sortir un grup de
treball per fer una proposta realista per
a un nou govern al PDeCAT i a ERC.
Franz Estartús i Isaac Salvatierra do-
nen forma al programa i Judith Jordà
i Gemma Liñán comencem les nego-
ciacions. La reunió amb ERC és im-
mediata. Els republicans prefereixen
quedar fora del govern però es treba-
llarà en un acord on participaran en els
grans projectes i els pressupostos per-
què hi puguin votar a favor. Amb el
PDeCAT costa tres setmanes trobar
data per a la reunió i quan es fa, és en
un context sense ambient de treball, en
un bar, on només s’exigeix l’alcaldia
amb l’amenaça de no tornar a reunir-
se més si els altres grups no claudiquen
a una petició sense cap programa de
govern al darrere. 

En les negociacions entren perso-
nes que no pertanyen a cap formació
política, a fer de mediadors, a qui vull
agrair el seu temps i esforç. Entenent
la complexitat que representa un go-
vern amb forces antagòniques com
CIU i CUP, la CUP posa sobre la tau-
la la necessitat de tenir un alcalde de
consens i dona els seus vots a Salva-

tierra. Els vots de Junts i CUP sumen
1.085. La defensa de l’alcaldia per a
Olga Rue per part de CiU, 826. Tot i
així, CIU exigeix reunió rere reunió
l’alcaldia sense oferir cap programa de
govern ni cap proposta de cartipàs. 

El PDeCAT aposta primer per un
govern de PDeCAT-JUNTS-ERC sen-
se la CUP. Ho proposen sense haver
parlat amb ERC. Després de diverses
reunions el PDeCAT aporta una llis-
ta de projectes inconnexos i sense des-
envolupar. Una llista en un full d’una
cara escrit TOT EN MAJÚSCULES,
que feia pensar que difícilment el
PDeCAT podria liderar la modernit-
zació municipal. El document de
Junts i CUP l’havíem treballat durant
dies en un espai compartit al núvol.
Dues maneres de treballar de dos se-
gles diferents. 

La democràcia és la suma de les
idees, dels vots. L’única proposta que
es presenta per formar un nou govern
a Tiana té la suma de les idees i els vots
de JUNTS i la CUP, i d’alguna mane-
ra també d’ERC, que esperava que l’a-
cord fructifiqués. Però CIU ni va cedir
ni va proposar un pla de govern al-
ternatiu. CIU no va negociar, només va
exigir l’alcaldia. Un xec en blanc que
Junts no va voler signar. 

El darrer Ple ha visualitzat l’alian-
ça PSC-CDC-PP per aprovar qües-
tions urbanístiques. Una modificació
en un Pla Parcial i un canvi en el PGM
anunciat amb presses i sense trans-
parència. Els tripijocs urbanístics han
estat la columna vertebral de la cor-
rupció als municipis. Són justament
l’urbanisme i la manca transparència
a la qual ens referim quan parlem de
model de poble i de canvis en l’admi-
nistració. De mica en mica s’entendrà
perquè no vam voler signar un xec en
blanc i perquè vam desconfiar d’in-
vestir un alcalde sense projecte. 

per Gemma Liñán per Pedro Jesús Fernández       

Aquest any al barri de Canyadó i a Ba-
dalona se celebraran quatre aniversa-
ris que les entitats responsables volen
que siguin plens d’activitats per a tots
els públics.

Canyadó, la Porta de Llevant, és un
barri jove. Tanmateix, aquest any els
edificis de Sant Jordi -nom amb el qual
també es coneix aquest barri- compli-
ran 50 anys.

Els 14 blocs, de diferents alçades,
que formen els edificis de Sant Jordi es
van construir a finals de la dècada
dels anys seixanta i es van acabar a fi-
nals de l’any 1968. La majoria del ve-
ïnat va ocupar els seus habitatges al
llarg de 1969. Els primers contractes es
van signar l’abril de 1969 i les primeres
claus es van entregar a finals de maig
del mateix any. 

Com va passar a molts barris de la
ciutat, un dels problemes més greus va
ser la manca de serveis i equipaments.

Doncs bé, l’Associació de Veïns, que
aquest any complirà 40 anys, no no-
més va lluitar per aconseguir solucio-
nar els problemes escolars sinó que
també es va ocupar de reivindicar al-
tres serveis i equipaments i recuperar
les festes tradicionals per millorar la
convivència i la cohesió social entre el
veïnat.

Va ser així com aviat es va poder
gaudir d’un casal d’avis, d’un esplai, de
la pista esportiva per als joves, la millora
del transport -els autobusos passaven
per l’interior del barri-... També es va
obrir el barri a la zona industrial i es van

solucionar els problemes dels sorolls de
les fàbriques, de la contaminació i, so-
bretot, d’evitar la construcció d’un dels
espais més emblemàtic i utilitzat, avui
dia, pel veïnat. Ens referim a la Baixa-
deta. Sense oblidar-nos de les campa-
nyes ‘Obrim la masia’ i ‘Ca l’Arnús
parc públic’. 

L’Associació Juvenil El Micaquer,
hereva de l’esplai Diplodocus, farà 30
anys que s’ocupa d’organitzar activitats
de temps lliure lúdiques i educatives per
a infants, joves i, també,  per a adults
de la nostra ciutat. 

Un altre aniversari, en aquest cas el
20è, és que se celebrarà la Festa Me-
dieval Pirates a Badalona. 

Si bé l’origen d’aquesta festa se si-
tua al barri de Canyadó, aviat seria una
festa referent no només per a tots els ba-
dalonins sinó també per a altres ciutats
catalanes.

L’any 2010 el Consell de Ciutat li va
reconèixer els mèrits, li va fer entrega
d’uns dels seus premis i va ser recone-
guda com a festa de ciutat.

Tot això ha fet que es formi una Co-
missió d’Entitats que està treballant di-
ferents propostes que es realitzaran du-
rant tot l’any.

El dia 16 de febrer, a les 19h  a la bi-
blioteca Canyadó i Casagemes Joan Ar-
genté, està prevista la presentació del
programa d’actes -s’ha convidat l’al-
caldessa i altres autoritats- i l’historia-
dor Joan Soler i Amigó farà una xerrada
sobre Canyadó.

Esteu tots convidats a la festa.

Canyadó, 4 aniversarisCrònica d’una negociació
Mirada pròpia

L’altra comarca

#ElTuróNoEsToca #GramenetAntifeixista #StopCrematori

@salvemturoenric: Hem aturat les mà-
quines que pretenien entrar al Turó de l’En-
ric. Tenim la voluntat de preservar  l’espai i de-
manem al govern que treballi per fer-ho.

@comissio27G: Jornades Antifeixistes
2018 a Gramenet: prou impunitat feixista!
Projecció de documental ‘Desde el otro
lado del charco’ i manifestació.

@CrematoriStop: Farem un concert de
Rock el 3 de febrer per recaptar fons per a
les despeses d'assessorament jurídic per
aturar la construcció del Crematori.
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Badalona

SANITAT4Més bones notícies a
l’Hospital Germans Trias i Pujol.
Després de començar l’any im-
plantant un nou mètode pioner en
cirurgies cardíaques, ara Can Ruti
celebra haver batut el seu propi rè-
cord de trasplantaments anuals el
2017. En total se’n van fer 93, 90
dels quals de ronyó i 3 de pàn-
crees. Són unes xifres que el cap
de la unitat de trasplantament re-
nal, Ricardo Lauzurica, qualifica
com a “espectaculars”. “L’èxit del
nostre programa de trasplanta-
ments és l’èxit de molta gent”, des-
taca Lauzurica. I és que a Can
Ruti, un trasplantament pot arri-
bar a implicar uns 50 professio-
nals, entre metges, infermers, ze-
ladors o anestesistes.

El rècord de Can Ruti s’em-
marca en una tendència positiva
pel que fa al volum de trasplan-
taments registrats a l’estat es-
panyol durant el 2017. Catalun-
ya  també ha batut el seu propi
rècord de trasplantaments amb

1.106 intervencions, un 8,8%
més que el 2016. 

Lauzurica assenyala que una
de les raons que expliquen l’in-
crement a Can Ruti és l’augment
dels donants de l’anomenada
mort a cor parat, concretament
d’aquelles persones que han mort
de manera controlada a l’hospital.
D’altra banda, el doctor posa l’ac-
cent en la generositat en relació als
trasplantaments, totalment es-
tesa a l’estat espanyol. I és que no-
més en un 15% dels casos els fa-

miliars d’una persona morta es
neguen a facilitar el procés per al
trasplantament.

Ara Lauzurica es planteja su-
perar el centenar de trasplanta-
ments durant el 2018. Per acon-
seguir-ho, considera que cal
mantenir el ritme de donacions,
així com la tasca desenvolupada
a Can Ruti. “Aquí nosaltres va-
lorem donants de 80 i 90 anys i
hem pogut fer trasplantaments
exitosos amb els seus òrgans.
Cal seguir així”, conclou.

Lauzurica destaca la feina de tots els professionals de l’hospital. Foto: Can Ruti

Can Ruti supera el seu rècord   
de trasplantaments el 2017

» L’Hospital Germans Trias i Pujol va fer 93 trasplantaments d’òrgans
» El cap de la unitat, Ricardo Lauzurica, es marca fites més ambicioses

Carla Simón arriba als Gaudí
després de triomfar als Feroz

CINEMA4Badalona està d’en-
horabona. I és que la directora
de cinema badalonina Carla Si-
món està consolidant cada ve-
gada més el seu nom gràcies a la
feina feta a la pel·lícula Estiu
1993. Diumenge la directora va
recollir tres Premis Feroz -els co-
neguts popularment com a Glo-
bus d’Or espanyols- a la millor
direcció i millor guió per aques-
ta cinta protagonitzada per Laia
Artigas, Bruna Cusí i David
Verdaguer i que és totalment
autobiogràfica. Estiu 1993, que
ha estat escrita per Simón, tam-

bé va ser premiada com a millor
pel·lícula.

Ara Simón espera que els re-
coneixements obtinguts als Fe-
roz es repeteixin aquest diu-
menge a la cerimònia d’entrega
dels Premis Gaudí, que enguany
arriben a la seva desena edició.

Simón està nominada a mi-
llor direcció i a millor guió per
Estiu 1993, que també opta al
premi a la millor pel·lícula.

La badalonina competirà
amb cineastes tan contrastats
com Isabel Coixet, Carlos Mar-
ques-Marcet o Agustí Villaronga.

Deu noves plataformes per
millorar l’accessibilitat al bus
MOBILITAT4Al llarg de l’últim
mes, l’Ajuntament i l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona han
instal·lat a la ciutat deu noves
plataformes a diverses parades
d’autobús de la ciutat per millo-
rar l’accessibilitat a aquest trans-
port públic.

D’altra banda, amb la mesu-
ra també es busca reduir el
temps de parada del bus i mi-
llorar la velocitat i compliment
dels horaris de les diferents línies
d’autobús de la ciutat. El conve-
ni preveu la instal·lació de 14 pla-
taformes més per l’any 2018

que se sumaran a les 6 platafor-
mes que ja es van instal·lar a fi-
nals de l’any 2016.

Per ara, els punts on s’han
instal·lat aquestes plataformes
són l’avinguda de Joan XXIII,
l’avinguda de Lloreda, l’avingu-
da de Bufalà, el carrer de Sar-
denya, el carrer del General Mo-
ragas, el carrer del Progrés, el ca-
rrer d’Antoni Bori i el carrer de
Ramiro de Maeztu.

Es calcula que les platafor-
mes serviran a 15 línies d’auto-
bús i beneficiaran 2.000 perso-
nes cada dia.

Fe d’errades | Temporada teatral
En la seva darrera edició, Línia Nord va publicar una notícia on s’anunciava l’inici

de la temporada teatral del 2018 a Badalona el cap de setmana passat. Es tracta d’u-
na informació incorrecta, ja que la temporada teatral d’enguany s’inicia demà al Te-

atre Zorrilla a les nou del vespre amb la representació d’El metge de Lampedusa.

Comença la reurbanització
de la plaça Roja de Sant Roc

URBANISME4Aquesta setmana
s’han iniciat les obres de reurba-
nització de la plaça Roja del barri
de Sant Roc. Uns treballs que
serviran per instal·lar nous pavi-
ments de formigó de color vermell,
reparar les jardineres amb nous
bancs perimetrals i plantar arbres
i arbustos.

També s’instal·laran nous
bancs i papereres, una zona de jocs
infantils d’accés universal amb
paviment de cautxú, una zona de

jocs biosaludables per a la gent
gran al carrer Vélez Blanco i una
nova àrea de gossos amb el mo-
biliari urbà corresponent. La il·lu-
minació també plantejarà novetats
i funcionarà amb tecnologia LED. 

El projecte és fruit d’un pro-
cés participatiu entre l’Ajunta-
ment dels veïns. Les obres són
gestionades per l’Àrea Metro-
politana de Barcelona, tenen un
cost d’1,2 milions d’euros i es pre-
veu que acabin al juliol.
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Sis menors haurien cremat una
barca a la platja dels Pescadors
VANDALISME4La Guàrdia Ur-
bana ha localitzat i identificat els
presumptes autors de l’incendi
provocat que dissabte a la nit va
cremar una de les barques de la
platja dels Pescadors.

Segons ha informat la poli-
cia local, els autors de l’acte
vandàlic serien sis persones me-
nors d’edat, que van ser localit-
zades la mateixa nit de dissab-
te prop del lloc dels fets.

A més d’incendiar la barca,
els joves també són sospitosos
d’una altra bretolada. En aquest
cas, llançar cadires a la via del
tren. Una acció que no va pro-
vocar cap accident.

Per tot plegat, la Guàrdia
Urbana ha remès tota la infor-
mació recollida a la Fiscalia de
Menors i els joves han quedat a
disposició dels seus pares fins
que siguin citats.

El PDeCAT demana celeritat
amb les guinguetes a la platja

SERVEIS4El portaveu del grup
municipal del PDeCAT i Unió,
Pere Martínez Carreté, ha ins-
tat l’Ajuntament a tirar enda-
vant aviat l’adjudicació del ser-
vei de guinguetes a la platja de
la ciutat. “La inoperància del go-
vern municipal ens portarà a la
situació ja viscuda l'any passat
amb el retard en la instal·lació
de les guinguetes”, vaticina
Martínez.

L’any passat l’oposició ja va
ser molt crítica amb la gestió
que el govern municipal de Do-
lors Sabater va fer d’aquest ser-
vei. Després d’haver tret a lici-
tació els vuit negocis que con-
formaven el servei i que dos

operadors es presentessin per
gestionar-los, finalment el con-
sistori va optar per prorrogar
l’adjudicació als concessionaris
que se’n feien càrrec.

El concurs, doncs, es va ajor-
nar i ara està pendent de con-
vocar-se de cara a l’estiu. Tot
apunta que el plec de condicions
presentarà canvis respecte del
que es va ajornar l’any passat.

En aquest sentit, l’any pas-
sat el consistori va manifestar la
voluntat de limitar a dues les
guinguetes que podrà gestionar
un mateix titular i de ser més
flexibles amb el volum de negoci
anual que s’exigeix als aspi-
rants, rebaixant la xifra.

MOBILITZACIÓ4Ahir al matí una
excavadora i una grua contracta-
des per l’empresa de serveis fu-
neraris Memora ho tenien tot a
punt per entrar al Turó de l’Enric.
El seu objectiu era dur a terme un
estudi del subsòl, com ja van fer
el 9 de gener, a causa del seu in-
terès a tirar endavant un tanato-
ri en la part del Turó que és pro-
pietat privada. Els veïns però, ho
van impedir. La nit prèvia van co-
nèixer les intencions de Memora
i es van mobilitzar de cara a di-
mecres. El resultat, una vintena de
persones que amb una pancarta
on es podia llegir clarament “No
al tanatori” van barrar el pas als
operaris. A la comitiva també hi
havia els regidors del govern mu-
nicipal Jose Téllez i Francesc Du-
ran (Guanyem Badalona en
Comú) i Àlex Mañas (ICV-EUiA).

Es dóna la circumstància que
Memora disposava de la llicència
d’obres menors per poder fer els
treballs. Un tràmit que depèn
del departament d’Urbanisme li-
derat pel tinent d’alcaldia Oriol
Lladó (ERC). Mentre que pel PP
considera que haver donat la lli-
cència i haver impedit després les
obres és una “irresponsabilitat”,
l’executiu de Dolors Sabater ar-
gumenta que la seva prioritat és
la preservació de l’entorn natural

del Turó de l’Enric, qualificat des
del 2015 com a paratge d’interès
mediambiental per l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB).

L’espai veí del Torrent de la
Font ja està gestionat des de l’ens
metropolità i ara les platafor-
mes Salvem el Turó de l’Enric i
Salvem el Torrent de la Font vo-
len que el turó sigui també un
parc metropolità. “Demanem a
l’Ajuntament que intervingui per
convertir la zona en un parc”,
apunta Antonio Cortada, de Sal-
vem el Turó de l’Enric. “La pro-
pietat privada del turó, que re-
presenta un 20% del total, no pot
condicionar el planejament glo-
bal de l’àrea. Vindrem els cops
que calgui per impedir les obres”,
afegeix Francesc Alfambra, de
Salvem el Torrent de la Font.

Per la seva banda, fonts del go-
vern expliquen que ja han co-
mençat les converses amb Me-
mora per desbloquejar la situació
i que sobre la taula hi ha un in-
tercanvi de terrenys per poder im-
pulsar el tanatori a un altre lloc.
Fonts de l’empresa reconeixen a
Línia Nord l’inici de les converses
però asseguren que encara no
s’ha concretat res.

Memora encara no és propie-
tària de cap parcel·la del terreny
però ha rebut el permís d’algun
dels titulars privats per fer aques-
tes obres. Uns treballs que podrien
suposar-li una sanció per l’ac-
tuació del 9 de gener, en què una
excavadora va passar per terrenys
públics. L’Ajuntament ho està
investigant i fonts de la funerària
argumenten que va ser un “error”.

Una vintena de veïns van impedir el pas a l’excavadora. Foto: Línia Nord

Els veïns eviten unes noves 
obres al Turó de l’Enric
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Santa Coloma

FEMINISME4Ni un institut-es-
cola, ni la seu del grup Planeta ni
un centre dedicat exclusivament
a l’economia social. Finalment
l’espai de 6.000 metres quadrats
de l’antiga fàbrica Ciba-Ceigy aco-
llirà el Centre de recursos per a do-
nes i l’Espai d’innovació i econo-
mia feminista. Un  equipament
pioner a l’estat espanyol que su-
posarà una inversió de milions
d’euros, la majoria dels quals se-
ran aportats per l’Ajuntament. El
consistori preveu que les obres co-
mencin el maig i que el centre s’i-
nauguri d’aquí a un any.

L’espai és de propietat muni-
cipal des del 1983 i ara serà reha-
bilitat conservant el seu aspecte in-
dustrial. Dins, hi haurà diversos
serveis enfocats a l’empodera-
ment de les dones i la millora de
les seves condicions d’ocupació. A
Santa Coloma, el 2017 va acabar
amb un atur femení del 16,18%.

El primer servei que entrarà en
funcionament serà el Centre d’In-

formació i Recursos per a les Do-
nes (CIRD), que es traslladarà
des de la plaça Montserrat Roig i
aprofundirà l’atenció a les situa-
cions de violència masclista.

A més, també s’hi podrà trobar
un Centre de Documentació i Me-
mòria de les Dones, un espai de
formació en el camp del feminis-
me, un laboratori que treballarà
iniciatives polítiques públiques
vinculades al gènere i a la lluita

contra la violència masclista, sa-
les de coworking i diversos espais
com un restaurant, una sala d’ac-
tes o un espai infantil. “Les joves
generacions de dones tindran un
espai ple de recursos per posar al
seu abast oportunitats que els
permetin construir-se el seu futur
de manera igualitària”, va valorar
l’alcaldessa, Núria Parlon, durant
la presentació del nou projecte,
que va tenir lloc ahir.

La CIBA mantindrà el seu aspecte exterior industrial. Foto: Ajuntament

L’antiga Ciba acollirà un 
centre de recursos feministes

» El recinte serà un equipament pioner a l’estat espanyol dedicat a 
la formació, l’ocupació i l’economia des d’una perspectiva feminista

Últims dies per inscriure’s al
sorteig de pisos socials a Fondo

HABITATGE4El pròxim 23 de
gener acabarà el termini per ins-
criure’s al sorteig d’habitatges
de protecció oficial al barri de
Fondo, que pertanyen a una
promoció presentada recent-
ment per la cooperativa d’ha-
bitatges Llar Unió Catalónia i
que encara no està construïda.

Els pisos s’aixecaran al solar
situat entre els carrers de Va-
lentí Escalas i Listz al barri de
Fondo. La promoció d’habitat-
ges és el resultat del conveni fir-
mat entre el conveni i l’Ajunta-
ment el desembre.

L’objectiu, segons assegu-
ren les dues parts, és propor-
cionar una opció d’habitatge a
preu assequible als veïns i veï-
nes de la ciutat.

En aquest sentit, els pisos
s’adjudicaran a persones resi-
dents a Santa Coloma i el sorteig
per definir qui se les queda es
farà l’1 de febrer a la sala d’ac-
tes del Museu Torre Balldovina
a les set de la tarda.

La inscripció fins al 30 de
gener es pot fer a les oficines de
Qualitat Habitatge Social SA, a
Barcelona.

Jornades antifeixistes 79 anys
després del triomf de Franco

MEMÒRIA4El 27 de gener del
1939 les tropes franquistes en-
traven a Santa Coloma. Tot i que
la Guerra Civil acabaria oficial-
ment l’1 d’abril, aquell dia l’es-
perança s’acabava a Santa Co-
loma. Havia guanyat el feixisme.

Dissabte es compliran 79
anys d’aquell episodi històric  i
la Comissió Antifeixista 27 de
gener vol deixar ben clar que la
victòria franquista no va apagar
la flama antifeixista de la ciutat.
Per això, avui dóna el tret de sor-
tida a les Jornades Antifeixistes
2018, que han programat dos

actes a la ciutat. El primer té lloc
avui mateix a Ca la Sisqueta. A
partir de les set de la tarda es po-
drà visitar una exposició de car-
tells antifeixistes i es presenta-
rà el documental Desde el otro
lado del charco, que aborda la
investigació sobre els crims del
franquisme que està duent a
terme la justícia argentina.

D’altra banda, dissabte la
comissió ha convocat una ma-
nifestació antifeixista que re-
correrà la distància que sepa-
ra la plaça Catalunya de la
plaça de la Vila.

Les mobilitzacions veïnals, 
en format de visita guiada

HISTÒRIA4Diumenge a dos
quarts d’onze del matí els carrers
de la ciutat acolliran una ruta
guiada que tindrà com a eix ver-
tebrador les lluites veïnals del
present i el passat recent de San-
ta Coloma.

La ruta és una iniciativa del
Museu Torre Balldovina i expli-
carà diverses mobilitzacions veï-
nals com la lluita pel parc de Can
Zam,  el Pla Popular, les Comis-
sions de Barri, les parròquies, la A

de Can Franquesa, o el primer 1 de
maig a Santa Coloma.

La visita començarà a la plaça
de la Vila i la primera parada
serà a Sant Andreu, on s’explica-
rà les lluites ciutadanes relacio-
nades amb el transport públic.
D’allà, la ruta es traslladarà a Can
Zam, on la visita continuarà per la
zona del districte tercer de la ciu-
tat. La ruta és gratuïta però les pla-
ces són limitades. Les inscrip-
cions es poden fer al museu.

Teatre Sagarra | La dansa, protagonista
L’espectacle de dansa L’Estol+Many donarà demà el tret de sortida a una programació
semestral del Teatre Sagarra molt marcada precisament per la dansa. En aquest sentit

un dels plats forts serà el festival metropolità La Quinzena, que se celebrarà al març i en
el marc del qual el Ballet National de Marseille presentarà l’espectacle Two Bolero.
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Sant Adrià

PROTESTA4Dilluns que ve,
coincidint una vegada més amb
la celebració del Ple municipal,
la plataforma Stop Crematori
ha convocat una nova cassolada
a la plaça de la Vila. L’objectiu,
seguir reivindicant la negativa
veïnal al projecte de complex fu-
nerari al barri de la Catalana, que
només està pendent de l’entre-
ga de llicències de l’Ajuntament
a l’empresa Tanatori del Litoral,
propietària dels terrenys. 

A l’espera que l’Ajuntament
decideixi si accepta o no les
al·legacions de la plataforma,
Stop Crematori cada cop veu
més probable la presentació d’un
contenciós administratiu -la fi-
gura jurídica per denunciar una
administració pública- contra
el consistori com a última via per
intentar frenar el projecte. 

CONCERT AL CASAL DE CULTURA
El contenciós té un cost econòmic
que la plataforma difícilment pot

assumir amb fons propis i és per
això que ha plantejat diverses
iniciatives per recaptar diners.

En aquest sentit, el Casal de
Cultura acollirà el dissabte 3 de fe-
brer el concert Rock contra el cre-
matori, en el qual actuaran Ye-
llowarriors i La Kaskarria Rock. A
banda de música, l’esdeveniment
també comptarà amb la partici-
pació de la monologuista Valeria
Hincapie. El preu de l’entrada serà

de cinc euros i tots els beneficis ob-
tinguts es destinaran a Stop Cre-
matori.

L’opció del contenciós admi-
nistratiu apareix després que ha-
gin fet fallida les diverses inicia-
tives de diàleg proposades per la
plataforma i diversos grups mu-
nicipals a l’Ajuntament i el Con-
sell Comarcal del Barcelonès. Cal-
drà veure si al final el conflicte es
disputa a l’arena judicial.

La plataforma convoca de nou els veíns a la plaça de la Vila. Foto: Arxiu

Cassolada i concert contra 
el projecte del crematori

» Dilluns Stop Crematori ha convocat una nova cassolada i el Casal
de Cultura acollirà el 3 de febrer el concert Rock Contra el Crematori

En marxa l’organització 
de l’onzena Mostra d’Entitats

ENTITATS4Fins dissabte les en-
titats adrianenques que vulguin
prendre part en l’onzena edició
de la Mostra d’Entitats poden
sol·licitar la seva participació a
través d’un formulari que po-
dran trobar a la pàgina web de
l’Ajuntament.

Enguany la Mostra organit-
zada de forma biennal pel con-
sistori i les entitats del munici-
pi se celebrarà el 2 de juny a la
plaça de la Vila. El treball orga-
nitzatiu de La Mostra té lloc du-
rant els Plenaris mensuals d'en-
titats que es celebren cada da-

rrer dimarts de mes al Centre
Cultural Polidor. L'assistència al
Plenari és lliure i és oberta a to-
tes les entitats.

A través de la Mostra, els or-
ganitzadors volen potenciar les
relacions entre les diverses en-
titats que treballen a Sant Adrià
i també donar-les a conèixer
als veïns.

El 27 de febrer es tancaran
les inscripcions a l’esdeveni-
ment i el 20 de març se sorteja-
ran els estands per definir la ubi-
cació de les entitats el 2 de juny
a la plaça de la Vila.

Sessió de cinema solidari
dissabte a l’Espai Fiveller

CINEMA4Dissabte a dos quarts
de vuit de la tarda, l’Espai Five-
ller acollirà la projecció de Mare
Nostrum. Un concert. Un viat-
ge, un documental que té com a
fil argumental la música com a
eina de pau i diàleg.

El preu de l’entrada serà de
5 euros i tots els beneficis es des-
tinaran al projecte solidari Bi-
bliotecas para la Paz al Perú,
que construeix aquest tipus d’e-
quipaments al país llatinoame-
ricà. L’activitat l’organitza el
Grup de Solidaritat És l’Hora i
el col·lectiu Unesco Sant Adrià

amb la col·laboració de l’Ajun-
tament.

El documental Mare Nos-
trum. Un concert. Un viatge ex-
plica la història dels alumnes
d'una escola suïssa que preparen
un concert amb Jordi Savall i 18
músics originaris d'onze nacio-
nalitats diferents. La pel·lícula
recull els diàlegs de tots ells
durant el viatge a través de
Suïssa, França, Espanya i el
Marroc. Una trobada entre di-
verses generacions, cultures,
músiques i religions de la Me-
diterrània a la recerca de la pau.

Te Quiero Bien entrega 
els premis als guanyadors

FEMINISME4El concurs Te Quie-
ro Bien (TQB), que recull inicia-
tives de sensibilització contra la
violència masclista, ja té guanya-
dors, que han rebut el premi en-
tregat per l’Ajuntament.

D’una banda, el premi de la
categoria grupal ha estat per a la
proposta Dermis, creada pel grup
Dina format per Sandra Garrido,
Irene Zacarias, Haquim Ruiz,
Andy Sánchez Martínez, Antonio
Moreno, Janet Conde, Nati Cas-

taño. Lucia Vázquez y Noelia
Carranco.

Pel que fa a la Categoria In-
dividual  la guanyadora va ser El
peso del alma d’Ana Maria Co-
ello Molina. Es tracta d’un mun-
tatge multimèdia que anima les
dones a denunciar situacions de
maltractament que puguin patir.
També posa el focus sobre la vio-
lència vicària, aquella que patei-
xen els fills i filles en casos d’a-
gressions masclistes.

CIOD | Programació de febrer i maig
L’Ajuntament ja ha fet pública la programació del Centre d’Informació i Orientació de la

Dona (CIOD) des del febrer al maig. El CIOD ha programat tallers de creixement personal,
relaxació, cant, zumba, ioga o teatre. També sessions que abordaran les relacions de parella

o l’autodefensa. Els preus i dates es poden consultar a la pàgina web de l’Ajuntament.
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Montgat

Ciència àrab i europea a 
l’aula d’extensió universitària
FORMACIÓ4L’aula d’extensió
universitària TIMO organitza
avui una nova conferència en el
marc de la seva programació de
xerrades trimestral.

En aquesta ocasió, la ponèn-
cia està titulada amb el nom de
Al-Andalus, puente entre la cien-
cia árabe y la ciencia europea i
anirà a càrrec de l’arabista i his-
toriador Julio Samsó Moya.
Samsó també és traductor i pro-
fessor emèrit del departament de
Filologia Semítica de la Univer-
sitat de Barcelona, així com aca-

dèmic de la Real Academia de
Buenas Letras de Barcelona.

L’historiador s’ha especia-
litzat al llarg de la seva carrera
en el terreny de l’estudi de l’as-
trologia i l’astronomia a l’Al-An-
dalus i el Magreb. Va publicar el
seu darrer llibre Las Ciencias de
los Antiguos en al-Andalus
l’any 2011.

La conferència de Samsó
tindrà lloc a la Sala Albéniz de
Tiana a dos quarts de set de la
tarda i com sempre l’entrada
serà gratuïta.

Esquiada jove | Porté-Puymorens
Les regidories de Joventut dels Ajuntaments de Montgat i Tiana or-
ganitzen una nova Esquiada Jove aquest dissabte. La sortida serà a
les set del matí des del poliesportiu de Tiana i el destí l’estació d’es-

quí Porté-Puymorens. Hi prendran part joves de 14 a 25 anys.

SUCCESSOS4Enxampats in
fraganti. Així és com van acabar
dos homes aquest dilluns, quan
van ser detinguts en el mo-
ment en el qual es disposaven a
saltar la tanca d’una casa de l’a-
vinguda Vilares.

Dos agents dels Mossos
d’Esquadra fora de servei van
veure com els dos individus es-
calaven la tanca que separava el
domicili del carrer amb l’ob-
jectiu d’entrar al pati, segons as-
seguren fonts policials a Línia
Nord. D’altra banda, les matei-
xes fonts assenyalen altres in-
dicis que fan pensar els Mossos
en la hipòtesi d’un robatori
frustrat. Per exemple,  els ob-
jectes que els potencials i pre-
sumptes lladres duien a sobre
en el moment de ser arrestats i
que els Mossos van requisar.
Concretament, dos parells de
guants que haurien servit per no
deixar empremtes dactilars,
dues llanternes petites i dos
tornavisos de punta plana.

Un altre indici, segons la
policia, és l’hora en què es van

produir els fets, les sis de la tar-
da. “A partir d’aquesta hora és
quan es comença a fer fosc i
també és quan es comencen a
produir la majoria de robatoris”,
assenyalen les fonts consultades
per aquesta publicació.

PENDENTS DEL JUTGE
Un cop fetes les detencions, els
agents fora de servei van de-

manar reforços i també el su-
port de la Policia Local. Des de
llavors, els dos joves de 21 anys
són als calabossos dels jutjats
d’instrucció de Badalona.

Cap dels dos ha passat en-
cara a disposició judicial i con-
tinuen esperant quina decisió
pren el jutge a l’hora d’investi-
gar aquest cas de presumpte in-
tent de robatori.

Aquest és el material decomissat pels Mossos. Foto: Mossos

Enxampats quan es disposaven
a entrar a robar en una casa
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Tiana

El tianenc Leïti Séne s’estrena
a la nova sèrie de TV3

TELEVISIÓ4Dilluns TV3 va es-
trenar la sèrie Benvinguts a la fa-
mília, una sèrie d’humor irreve-
rent que té l’actor tianenc Leïti
Séne en el seu repartiment. Séne
interpreta el David, un dels fills
de l’Àngela (Melani Olivares)
que acompanyen la seva mare en
diverses peripècies després de ser
desnonats de casa seva.

El personatge del tianenc es
creu més guapo i carismàtic del
que realment és i també és una
mica bocamoll. El tianenc com-
parteix pantalla amb els seus
germans a la ficció Fran (Nao Al-

bet) i Sara (Nonna Cardoner) i el
seu tiet Nando (Ivan Massagué).
A més, la sèrie reserva bona part
del protagonisme per la família
política de l’Àngela. La Victòria
(Yolanda Ramos) és la seva ma-
drastra i l’Àlex (Georgina Amo-
rós) la filla d’aquesta.

La mort del pare de l’Àngela
al primer capítol obre nous es-
cenaris en una sèrie que aposta
per l’humor sense manies i que
va registrar una molt bona au-
diència en la seva estrena:
777.000 espectadors i  un 25,7%
de quota de pantalla.

Lola Anglada-Centre | Adéu a les llambordes
Dilluns van començar les obres per canviar les llambordes de la cruï-
lla dels carrers Lola Anglada i Centre. Ara les llambordes seran subs-
tituïdes pel mateix tipus de rajola que s’ha instal·lat al tram superior

del carrer Lola Anglada. El trànsit estarà tallat fins al 2 de febrer.

LITERATURA4El Tiana Negra
ha tornat a demostrar enguany
bona salut i segons les primeres
dades dels seus organitzadors el
certamen de novel·la negra en ca-
talà ha registrat una afluència de
1.000 persones a la Sala Albéniz,
durant els actes realitzats di-
vendres i dissabte. Es tracta d’u-
na xifra similar a la de l’edició de
l’any passat. 

D’altra banda, durant la cele-
bració del festival s’han venut 217
llibres i els que han tingut més sor-
tida han estat Sang Freda -de Biel
Cussó i Premi Agustí Vehí- i Es
vessa una sang fàcil, de Manuel
de Pedrolo. Precisament, el mo-
ment d’afluència màxima va ser
l’homenatge a Pedrolo que obria
l’edició, en el marc de la comme-
moració del centenari del seu
naixement. “Vam partir del Pe-
drolo general al Pedrolo escriptor
de novel·la negra. Va ser un acte
molt important”, valora el direc-
tor del Tiana Negra, Sebastià
Bennasar. 

El director també valora molt
positivament l’acte sobre Maria

Aurèlia Capmany organitzat per
Jordi Fernando i la Maria Dolors
Sàrries, de l’editorial Meteora. I
més tenint en compte que l’acte es-
tava previst per primera hora de
la tarda i es va reprogramar com
a tancament del festival a causa de
la baixa d’última hora de Mario
Zambujal, que havia de protago-
nitzar la cloenda internacional.
“Veient els contratemps amb què
es va haver de preparar, encara ho
valoro més”, comenta Bennasar.

MARGE DE CREIXEMENT
Tot i les bones dades d’assistència,
el director del festival defensa

que el Tiana Negra encara té mar-
ge per créixer, ja que en alguns ac-
tes del certamen les butaques de
la Sala Albéniz no s’han omplert.

Lògicament, la bona salut del
festival depèn del futur de la no-
vel·la negra en català i Bennassar
és optimista. “El gènere passa pel
millor moment dels últims deu
anys. La qualitat mitjana de les
obres és la més alta de l’última dè-
cada”, assegura. Amb tot, el fo-
ment de la literatura negra en ca-
talà pot anar a més i el director re-
clama, per exemple, que es pro-
posin lectures d’aquest gènere a
instituts i universitats.

L’acte d’inauguració va ser el més concorregut. Foto: Tiana Negra

El Tiana Negra manté l’afluència
de públic i es mostra ambiciós
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Comarca

VALORACIÓ4Ja ha començat el
2018 i abans de posar les llums
llargues per marcar-se nous
reptes és hora de valorar allò
que s’ha fet durant el 2017. En
aquest sentit, l’Agrupació del
Comerç i la Indústria de Santa
Coloma de Gramenet (ACI) ce-
lebrarà dilluns una reunió de la
seva junta directiva que servirà
per fer el primer balanç de l’ac-
tivitat desenvolupada durant
l’any passat.

A l’espera de posar negre
sobre blanc, l’ACI avalua positi-
vament la feina feta durant el
2017, en què s’han pogut dur a
terme totes les activitats previs-
tes. Sens dubte, un dels obstacles
més grans als quals el comerç co-
lomenc ha hagut de fer front du-
rant l’any passat ha estat el tan-
cament de Fondo Comerç.  Amb
tot, i a l’espera de la valoració ofi-
cial, l’ACI considera bona la
gestió d’aquesta fallida i els co-
merciants asseguren que han
pogut assumir totes les activitats
que organitzava aquest eix co-

mercial. Entre altres, tradicional
mostra de cuina internacional
Sabors del món a la plaça del
Rellotge de Fondo.

La reunió que la junta farà di-
lluns també servirà per planejar
l’assemblea de comerços asso-
ciats que l’ACI celebrarà a finals

de febrer, probablement el dia
22. Allà es presentarà formal-
ment la valoració i també s’a-
bordaran les propostes a desen-
volupar de cara al 2018, tant
aquelles ideades per la junta
com d’altres fetes pels comer-
ciants de la ciutat.

L’ACI ha organitzat activitats durant tot l’any a botigues i a l’aire lliure. Foto: ACI

La junta de l’ACI Santa Coloma
farà dilluns balanç del 2017

Tendències | Les apps triomfen entre els millenials
Les persones de 18 a 24 anys són popularment conegudes com a millenials i ara un estu-
di de HPE Aruba ha ofert noves dades sobre els seus hàbits de consum. Entre altres, l’es-
tudi reflecteix que el 61,8% d’aquests joves utilitza aplicacions mòbils per fer les seves
compres entre una i cinc vegades cada setmana. El 13,5% hi recorre més de deu vegades.

Comerç

Tira endavant el primer codi 
de bones pràctiques al vending
CONSUMIDORS4Per primera
vegada a Catalunya la venda
automàtica de productes es re-
girà per un codi de bones pràc-
tiques. La novetat arriba després
que l’Agència Catalana del Con-
sum, l'Associació Catalana de
Vending i les associacions de
consumidors més representati-
ves hagin signat el Codi de con-
ducta de les empreses operado-
res de serveis de venda per mit-
jà de màquines automàtiques.
És a dir, el vending.

Segons totes les parts, l’ob-
jectiu és garantir la protecció de
les persones consumidores en les
vendes per mitjà de màquines
automàtiques.

Entre altres coses, les em-
preses que han firmat l’acord es
comprometen a facilitar infor-
mació als consumidors sobre
els ingredients que poden pro-
vocar al·lèrgies o intoleràncies i
a entregar un comprovant de
compra en el cas de les màqui-
nes que dispensen aliments.

SUCCESSOS4Tot era mentida.
Dues famílies badalonines van de-
nunciar la desaparició de les se-
ves filles -una d’elles menor d’e-
dat- dimarts al vespre però final-
ment tot ha resultat ser un mun-
tatge orquestrat per elles. Així ho
han confirmat els Mossos d’Es-
quadra a aquesta publicació, des-
prés que segons fonts policials to-
tes dues ho confessessin.

La confessió va arribar ahir a
la tarda després que les dues
noies, alumnes dels Salesians
de Badalona, haguessin explicat
un relat que va resultar ser fals.
Hores després de la denúncia,
una dona les va trobar amb les
mans lligades en un dels carrers
de la muntanya de Montjuïc de
Barcelona. 

La primera exploració mèdica
va certificar que les dues estaven
en bon estat de salut i segons va
avançar El Periódico, es va des-
cartar una possible agressió sexual.
El relat de les noies assegurava que

un conductor els havia demanat
ajuda i que a partir d’aquí no re-
cordaven res. La història es va des-
muntar i, tot i que encara no han
transcendit els motius de la des-
aparició fingida, fonts properes a
la investigació apunten que la vo-
luntat inicial de les noies podia ser
la de faltar a l’escola.

Totes dues van sortir dels Sa-

lesians a les onze del matí apro-
fitant un descans entre classes
però ja no van tornar-hi i van anar
fins a Barcelona.

Un cop destapat el muntatge
queda per veure si haver fingit la
seva desaparició i haver testificat
en primera instància basant-se en
un relat fals, pot derivar en res-
ponsabilitats per a les joves.

Una dona va trobar les noies a Montjuïc, Barcelona. Foto: Arxiu

Dues noies badalonines 
fingeixen la seva desaparició

Competències | Reclamen més autonomia
La presidenta de la Diputació de Barcelona, Mercè Conesa, ha reclamat al govern espan-

yol que els ajuntaments puguin gestionar un percentatge més elevat dels ingressos de
l’Estat. “Som els que tenim la primera atenció ciutadana, a tots els nivells”, ha argumen-
tat Conesa, compartint així la reivindicació de bona part dels consistoris de la comarca.

Els teatres Zorrilla i Segarra 
seran escenari de La Quinzena
CULTURA4La primera edició
del festival La Quinzena, que or-
ganitzen sis municipis de l’àrea
metropolitana de Barcelona, ja
té dia i hora per la seva estrena.
Serà l’1 de març al Teatre Jo-
ventut de L’Hospitalet de Llo-
bregat amb un espectacle que
oferirà dansa clàssica, contem-
porània i flamenc.

La Quinzena vol convertir-se
en una proposta anual i en aques-
ta primera edició oferirà un cen-

tenar de funcions a Badalona,
Santa Coloma, Barcelona, L’Hos-
pitalet, Cornellà i Esplugues. A Ba-
dalona l’escenari serà el Teatre Zo-
rrilla mentre que a Santa Coloma
ho serà el Sagarra. Tot i això, la
dansa també es podrà viure lluny
dels teatres, en escenaris tan poc
habituals com estacions de metro.

Un dels plats forts del festival
ser la companyia basca Kukai
Dantza, guanyadora de tres pre-
mis Max el 2017.

Trobada d’educadors
ambientals a Badalona

MEDI AMBIENT4El Parc de Can
Solei i de Ca l’Arnús de Badalona
acollirà demà la trobada anual
Compartim futur, d’educadors
del programa metropolità d'edu-
cació per a la sostenibilitat de
l’Àrea Metropolitana de Barcelo-
na . El programa té com a finali-
tat sensibilitzar i educar sobre

medi ambient, promoure el pen-
sament crític i oferir a la ciutada-
nia les eines i els valors necessa-
ris per fer un canvi d’hàbits que si-
guin sostenibles.

Les activitats del programa
es dirigeixen a infants i famílies i
registren una participació de
50.000 persones cada any.
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Esports

El Femení Sant Adrià ha plantat
la seva bandera de forma rotun-
da en el bàsquet femení estatal.
En les últimes temporades, el
club ha col·leccionat guardons re-
coneixent la tasca que fa al plan-
ter (el darrer, fa tot just dues set-
manes, per la prestigiosa revista
Gigantes del Basket), però diu-
menge passat l’infantil A de les li-
les va anar encara més enllà i va
conquerir la MiniCopa, que es va
disputar durant el cap de setma-
na passat a Saragossa, en la seva
primera participació.

I ho va fer en una final que va
significar un enfrontament entre
els dos equips que més cuiden el
seu planter de tot l’Estat espan-

yol, ja que el seu rival va ser l’Es-
tudiantes. Les de Toni Sáez, que
ja havien meravellat en la fase
prèvia i en la semifinal, van acon-
seguir derrotar el conjunt ma-
drileny (50-72) en un partit que
les liles van assegurar que volien
guanyar i que va arrencar amb un
parcial de 0-14. Les madrilenyes,
però, van reaccionar i al comen-
çament del segon parcial ja ha-
vien equilibrat les forces, de ma-
nera que el partit va arribar al des-
cans amb els dos equips amb pos-
sibilitats de victòria (26-31).

A la segona meitat, però, la ca-
pitana Deva Bermejo i Laia Co-
nesa van assumir el control de les
operacions i de mica en mica la
renda va començar a créixer. Al
final del tercer parcial les de Sáez
ja guanyaven per 13 (39-52) i la
renda es va mantenir gairebé
idèntica quan va sonar la botzina

final. Aleshores, les jugadores, el
cos tècnic i l’afició (on hi havia les
jugadores del primer equip) van
celebrar plegats la consecució
d’una copa que garanteix que el
futur del bàsquet estatal estarà
tenyit de color lila.

AMB EL CAP BEN ALT
La consecució de la MiniCopa va
arribar quan passaven pocs mi-
nuts de dos quarts d’onze del matí
del diumenge, gairebé 36 hores
després del debut del primer
equip en la Copa de la Reina.

Les adrianenques, que arri-
baven a la competició amb l’eti-
queta de ventafocs però amb una
ambició i unes ganes enormes,
van perdre el segon partit de
quarts de final contra el Mann-
Filter (62-73), en un matx que les
de Fabián Téllez van dominar du-
rant pràcticament 25 minuts i du-

rant el qual van tenir opcions re-
als de classificar-se per a les se-
mifinals fins al minut 35. D’a-
questa manera, l’Snatt’s pot dir
que va caure amb el cap ben alt en
el seu debut a la Copa.

La majestuositat de l’escena-
ri, el pavelló Príncipe Felipe, no
va cohibir l’Snatt’s, que va aplicar
la recepta habitual: intensitat en
la defensa i atreviment en atac.
Com ja havia passat en el partit de
lliga, aquest factor sumat a la su-
perioritat de recursos en la rota-
ció lila va servir per desequilibrar
la balança a favor de les adria-
nenques, però l’avantatge lila no
va arribar a superar els set punts.
L’experiència aragonesa va acon-
seguir neutralitzar l’empenta del
FSA en el segon parcial i el par-
tit va arribar a l’equador amb un
avantatge mínim a favor de les de
Víctor Lapeña (40-39).

Es presentava, aleshores, un
mini partit de 20 minuts, que les
adrianenques van tornar a co-
mandar en el tram inicial del
tercer parcial. Però aleshores, de
nou, l’experiència del conjunt de
Saragossa, amb el binomi Ocete-
Abalde al capdavant, va tornar a
posar el Mann-Filter per davant
en el marcador a la recta final del
tercer període. Les de Téllez no
van abaixar els braços i malgrat
que fins al minut 35 van tenir op-
cions, no van poder tornar a re-
muntar. Belén Arrojo i Cris Hur-
tado van liderar l’equip en l’a-
partat de valoració, mentre que
Andrea Riley va ser la màxima
anotadora lila amb 17 punts.

La Copa, però, ja és història i
l’equip ja ha treballat per prepa-
rar el pròxim partit de lliga, demà
passat a tres quarts de nou a la
pista de l’Al-Qázeres.

La (Mini) Copa és lila
» L’infantil A de l’Snatt’s guanya la competició del KO després de derrotar l’Estudiantes a Saragossa

» El primer equip planta cara al Mann-Filter però perd en una recta final de partit molt cruel

Pau Arriaga
SANT ADRIÀ

La consecució del títol per part de l’infantil (a l’esquerra) va culminar un cap de setmana històric en clau lila. Fotos: FSA i FEB

Montgat | Sílvia Domínguez, bicampiona amb l’Avenida
Campiona per segon any seguit. La base montgatina Sílvia Domínguez va tornar a guanyar la

Copa de la Reina amb el seu equip, el Perfumerías Avenida de Salamanca. Les castellanes 
estaven classificades per a la semifinal, en la qual van derrotar el Guipúscoa (58-48), mentre

que la final va ser contra l’Uni Girona (76-62). Domínguez va anotar 9 punts i va fer 6 assistències.
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El Divina Joventut ja
té nou playmaker.
Dilluns passat, po-
ques hores després
que Diego Ocampo
reclamés la necessitat
de fitxatges de cara a

la segona volta, el club va anun-
ciar l’arribada del base argentí Ni-
colás Laprovittola, de 27 anys, que
arriba cedit pel Zenit de Sant Pe-
tersburg fins a final de curs.

Aquesta serà la tercera aven-
tura del jugador de Morón (que té
passaport italià) a la lliga ACB, ja
que va jugar a l’Estudiantes l’any
2016 i al Baskonia el curs passat,
acumulant un total de 42 partits
entre aparicions en la temporada
regular i el play-off. L’interna-
cional albiceleste va tancar les se-
ves dues etapes a la lliga espanyola
amb unes mitjanes de gairebé 10
punts, 3,7 assistències i un 39%
d’encert en triples, de manera
que hauria d’encaixar com un
guant en la plantilla verd-i-negra.

Laprovittola va arribar abans-
d’ahir a Badalona i ahir va tenir la
primera presa de contacte amb els
seus nous companys i amb el cos
tècnic, de manera que si Ocampo
ho vol, pot formar part de la con-
vocatòria per al partit de diu-
menge al Palau Blaugrana.

ENFRONTAMENT DESIGUAL
La incorporació del base arriba
pocs dies abans de l’inici de la se-
gona volta, que arrenca amb la vi-
sita dels verd-i-negres al Palau

Blaugrana, diumenge a dos quarts
d’una del migdia, en un dels en-
frontaments més desiguals entre
Penya i Barça dels darrers cursos. 

Tot i que els de Sito Alonso es-
tan fent una mala campanya a
l’Eurolliga, en l’ACB són tercers
amb un balanç d’11 victòries i
només sis derrotes, mentre que la
Penya continua en descens.

En clau verd-i-negra, l’altra
gran notícia de la setmana és el
premi Llegendari que la UFEC va
donar a l’expresident Villacampa.

El base va rebre la samarreta verd-i-negra només arribat al Prat. Foto: CJB

Nico Laprovittola serà el nou
director de joc del Joventut

» L’argentí arriba cedit pel Zenit fins al final d’aquesta temporada
» La Penya, que segueix en descens, visitarà el Barça diumenge

El CF Badalona es vol fer 
fort a casa contra el Sabadell

El 2018 no està sent
l’any del CF Badalo-
na. Els escapulats en-
cara no han aconseguit
puntuar en les tres jor-

nades que s’han jugat i necessiten
fer-ho contra el Sabadell aquest
diumenge a les cinc de la tarda al
municipal per escapar del des-
cens, ja que ara mateix els de Ma-
nolo González sumen només dos
punts més que l’Olot, l’equip que
marca la promoció.

L’última victòria del conjunt
badaloní va ser en la tercera jor-
nada del mes de novembre (1-0
contra el Cornellà) i d’aleshores
ençà, l’equip ha encadenat quatre
empats i quatre derrotes que ha
fet que baixi des de l’onzena fins
a la catorzena posició.

Seagull i Sant Gabriel, cara 
i creu a la Segona femenina

BARCELONÈS NORD4Com diu
la cançó, la vida en aquest 2018
segueix igual per al Seagull i el
Sant Gabriel.

Les badalonines han confir-
mat definitivament que han re-
activat la seva velocitat de creuer
i, en aquesta recta inicial de l’any
natural, han guanyat els tres
partits contra rivals tan exigents
com el Pallejà, el Barça B i l’Es-
panyol B (aquest darrer partit, a
la Ciutat Esportiva Dani Jar-
que). Així, l’únic equip que separa
les gavines del tercer play-off
consecutiu per pujar a la Lliga

Iberdrola és el Collerense, que
suma un punt més (34) que les
badalonines. La segona categoria
femenina es reinicia per a les de
Ferrón aquest diumenge, quan
rebran l’AD Son Sardina.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel només ha sumat un punt
dels 12 que s’han disputat al ge-
ner, però malgrat això continua
fora del descens. El conjunt adria-
nenc (que s’ha assegurat la con-
tinuïtat del coordinador femení
Sebas Vázquez) jugarà diumen-
ge un partit vital al Ruiz Casado
contra el Levante las Planas.

Èxode a Santa Coloma: 
el Catgas redueix l’activitat

Aquesta recta final
del mes de gener,
en clau futbol sala,
significa l’aturada

de l’LNFS i, per tant, una ocasió
per agafar aire per al Catgas San-
ta Coloma. Amb la competició
aturada per la disputa de l’Euro-
peu d’Eslovènia (en el qual no hi
ha participació directa del club,
tot i que el colomenc Adolfo sí que
forma part de la llista de José Ve-
nancio López), el pavelló Nou viu
un èxode de futbolistes que apro-
fiten els dies lliures que els ha do-
nat Óscar Redondo.

La plantilla està citada per tor-
nar als entrenaments dilluns que
ve amb l’única excepció de Sebas

Corso, que serà al Japó amb la se-
lecció argentina jugant dos amis-
tosos contra el combinat nipó a
Tòquio i a Toyama. A més, David
Álvarez també aprofitarà aques-
ta aturada de la competició per
recuperar-se de l’esquinç que
pateix al seu peu esquerre.

10 PARTITS, 10 FINALS
I és que dilluns que ve l’equip tor-
narà a la feina per començar a
preparar les 10 finals de l’últim
tram de la competició. Santiago
(a casa), Movistar Inter (a To-
rrejón de Ardoz), Gran Canària
(al pavelló Nou) i Ribera Navarra
(a Pamplona) seran els primers
exàmens per als de Redondo.

Derrota contra un rival direc-
te. El Badalona va perdre a
Olot (2-0) en un partit clau del
començament de la segona
volta. Tot i que Enri va tenir la
primera ocasió del Bada al mi-
nut 4, va ser l’exescapulat
Marc Cosme qui va inaugurar
el marcador tot just a la mit-
ja hora de partit.

Els de González van bus-
car l’empat al segon temps,
però novament els locals, grà-
cies a Blázquez, van sentenciar
quan faltaven 10 per al final.
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Una mort que oficialment és acciden-
tal però que podria no ser-ho i la ba-
talla del marit de la víctima amb la
seva família política per aclarir els fets.

Aquest és el punt de partida de
Todo esto te daré, la novel·la amb què
Redondo torna a la llista dels més lle-
gits. Ha estat el llibre més prestat a les
biblioteques de la Diputació el 2017.

Llibres

Todo esto te daré  
Dolores Redondo

Actors reals i personatges virtuals en
3D s’uneixen per explicar el relat so-
bre l’amistat, l’amor, la responsabilitat
i el sentit de la vida escrit per Saint-
Exupéry i destinat a nens de totes les
edats (dels 4 als 100 anys).

La sala Barts de Barcelona acull les
darreres representacions de l’inspira-
dor musical fins a l’11 de febrer.

Teatre

El petit príncep
Àngel Llàcer i Manu Guix

Premi Enderrock a Artista Revelació
per la Crítica, amb Foliecitat el grup
La Folie reivindica el somriure, la
llum, l'optimisme i la vitalitat, així
com les ganes d'agradar i de trans-
metre bona energia.

Aquest és l'esperit del disc i la filo-
sofia d’una banda liderada per Paula
Giberga i Andreu Roig.

Música

Més d’un mes després de la seva es-
trena als Estats Units arriba a casa
nostra l’últim títol de la factoria d’Ste-
ven Spielberg.

La pel·lícula reviu el pols entre el
diari nord-americà The Washington
Post i l’administració Nixon pels infor-
mes classificats sobre la guerra del
Vietnam. Periodisme de pel·lícula.

Pelis i sèries

Els arxius del Pentàgon
Steven Spielberg

Foliecitat
La Folie

La Model, per dins
L’antiga presó de la Model de Barcelona, concretament el
pati d’accés del carrer Entença, és des del passat 21 de ge-
ner un nou espai obert a la ciutadania. Una mena de nou

interior d’illa de l’Eixample. El més interessant, però, és que
els divendres a la tarda i els dissabtes entre les 10 del matí
i les sis de la tarda l’antiga presó es podrà visitar en grups
de 30 persones durant 15 minuts. A banda de l’acte insti-

tucional d’inauguració que va tenir lloc el 21 de gener, 
s’habilitarà una exposició fotogràfica titulada ‘La Model
per dins’ situada al mur exterior de l’emblemàtic edifici. 

El nou crack culer Philippe Coutinho ha canviat la pluja
anglesa per la llum catalana i ha escollit la zona de Bella-

mar, a Castelldefels, per viure-hi. Tot plegat després de
protagonitzar un dels serials futbolístics més llargs dels

últims temps i ser el jugador més car de la
història del Barça, que ha pagat prop

de 160 milions d’euros al Liverpool
per ell. El també exjugador de l’e-

quip anglès i killer culer des de ja fa
uns anys, Luis Suárez, va ser qui va

convèncer el brasiler per anar a viure
a Castelldefels. Coutinho i la seva fa-

mília ja gaudeixen de les platges de so-
rra fina del municipi i el passat 21 de ge-
ner van deixar clar a Instagram que es-

tan molt a gust a la seva nova destinació.
La dona del jugador, Aine, va penjar a la xarxa
social una fotografia de la parella amb la seva 

filla, Maria, passejant per la platja.  

P H I L I P P E C O U T I N H O

La fitxa

ÉS FAMÓS PER...

EL TROBARÀS...

Ser el fitxatge més car de la història del Barça
El club ha pagat per ell uns 160 milions al Liverpool

Famosos

Al barri de Bellamar, a Castelldefels
La casa on s’ha instal·lat pertany a l’exculer Cesc Fàbregas

Passejant per la zona residencial i la platja
Gaudint amb la seva família o el seu company Luis Suárez

ON VIU?

| Axiom Verge Multiverse
Un científic mor després d’un accident i es desperta en un món alienígena. 

Aquest títol en recorda d’altres com Castlevania o Metroid.Viu en línia
No t’ho perdis

QUI ÉS?
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AVUI 25 DE GENER
19:00 El catedràtic d’Història Llorenç Ferrer co-
ordinarà la xerrada L'economia de la Unió So-
viètica i la seva influència en l'economia mun-
dial durant el segle XX.  / Museu de Badalona.

DISSABTE 27 DE GENER
10:00-14:00 Retrobar l'alegria que tots i totes
tenim és el títol de la propera formació de vo-
luntariat. La sessió s’allargarà durant quatre
hores per als que s’hi van preiscriure. / Bi-
blioteca del Fondo.

DIMECRES 31 DE GENER
12:00 Cosins de ximpanzés i parents de Nean-

dertals, la genètica aplicada a l'evolució és el
nom de la pròxima xerrada del Cicle d’Extensió
Universitària que coordinarà el doctor Tomàs
Marquès. / Museu Torre Balldovina.

AVUI 25 DE GENER
Tarda Cordes i acords preparats. Aquesta tarda,
el Polidor es convertirà en una sala de mú-
sica improvisada i es farà una nova sessió del
taller de guitarra 2. / Centre de producció cul-
tural i juvenil El Polidor.

TOTA LA SETMANA
Tarda Des del passat dia 18 està en marxa la
mostra anomenada Gironit, que ha preparat
el fotògraf Vicenç Rovira i Riera. / Sala d'ex-
posicions Joan Vila i Plana de l'Agrupació Fo-
togràfica de Sant Adrià.

DIUMENGE 28 DE GENER
16:15 Partit de futbol corresponent a la dino-
vena jornada del grup 2 de Segona Catala-
na entre l’Hermes i el Besòs Barón de Viver.
/ Municipal de Montgat. 

FINS AL 28 DE GENER
Tarda-Nit Aquest diumenge serà l’últim dia
en el qual la Biblioteca Tirant lo Blanc ofe-
rirà el servei d'aula oberta d'estudi per la nit
a tots els estudiants del poble. / Biblioteca
Tirant lo Blanc.

FINS AL 31 DE GENER
Tot el dia El dimecres que es podran presentar
propostes per participar en la primera edició
del concurs d’Instagram de la Denominació
d’Origen Alella.

Aprofitant el bon temps i la neu,
aquest dissabte s’ha organitzat una
nova edició de l’Esquiada Jove, a l’es-
tació de Porté-Puymorens.

Tot a punt per a una
nova Esquiada Jove

Dissabte 27 de gener a les 07:00

En el marc del programa de recuperació
de la memòria històrica local, el Mu-
seu Torre Balldovina ha organitzat un
nou itinerari guiat per diferents punts
de la ciutat.

Un matí per recuperar la
memòria històrica local

Diumenge 28 de gener a les 10:30

La Fundación Laboral de la Construc-
ción, l’IMPO i l’Ajuntament han pre-
parat un debat sobre els reptes i el fu-
tur que planteja l’habitatge inclusiu.
/ Fundación Laboral de la Construcción.

Un debat sobre els reptes i el
futur de l’habitatge inclusiu
Dimecres 31 de gener a les 09:15

Julio Samsó Moya, arabista i historia-
dor coordinarà la xerrada Al-Andalus,
puente entre la ciencia árabe y la cien-
cia europea. / Sala Albéniz.

Una xerrada sobre la
influència d’Al-Andalus
Avui 25 de gener a les 18:30

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma

Viu en línia

P R O P O S T E S
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